
 

Nagyhajós Bizottsági ülés emlékeztető 

Teams meeting, 2024.01.29. 

Résztvevők: 

− Pál Gaszton – NB elnök 

− Dr. Dulin György – NB tag 

− Hercsel Erik – NB tag 

− Nagy R Attila – NB tag 

− Németh Gábor – NB tag - online 

− Fluck Réka – versenysport koordinátor 

Pál Gaszton megállapítja, hogy a bizottság határozatképes. Felteszi a kérdést, hogy szeretné-e valaki 

kiegészíteni a napirendi pontokat. 

A bizottság a napirendi pontokat egyhangúan kiegészítés nélkül elfogadja. 

1. Napirendi pont – NB elnök beszámoló 2023.11.29-2024.01.29. 

A fenti időszak 3 MVSZ elnökségi ülés volt, ebből egy csak az élsportot érintette, ekkor történt a 
szövetségi kapitányok meghallgatása. 

Elnökségi ülés 2023.12.12. 

1. Elnökség felfüggesztette a VIHAR rendszer éves hajónyilvántartási díját. (NB is kérte) 
2. Elnökség elfogadta az előnevezési, a 25 év alatti versenyzőkre vonatkozó kedvezményekre 

vonatkozó javaslatainkat. 
3. Elnökség megerősítette a 126/2022 sz. határozatát és felkérte Juhász Miklós és Holczhauser 

András urakat az MVSZ stratégia megvalósítási tervének kidolgozására. Határidő: 
2024.02.15. 

4. Elnökség 8 M Open osztály aktivitásra vonatkozó kérelmét elfogadta. 
5. Elnökség L30 OD és Dehler 30 OD osztályaktivításra vonatkozó kérelmét elutasította. 
6. Elnökség előterjesztésünket, melyben kértük, hogy a nevezési díjak emelésének elkerülése 

érdekében a nevezési ajándékok megszűnjenek, elfogadta. 
7. Elnökség NB 22/2023 számú határozatunk eszmeiségét támogatta, de a kivitelezés ötletét 

nem. Jelen gyűlésünk 4. napirendi pontjának tárgyalásakor erre visszatérünk. 
Elnökségi ülés 2024.1.16. 

8. A Nau Ten hajók hosszát a Technikai Bizottság újra felmérte és a hajó hossza 10,01 m. 
Ennek alapján Elnökség a NAU TEN osztály aktivitási pályázatát elfogadta, mivel a 10 m 
feletti hajókra vonatkozó előírásokat teljesítette. 

9. Elnökség néhány a Versenyrendelkezések módosításával kapcsolatos javaslatról a döntést 
2024.2.6.-i ülésére halasztotta. 

A bizottság a beszámolót egyhangúan elfogadja. 

2. Napirendi pont – Nagyhajós Bizottság 2024. évi munkaterve 

A Pál Gaszton által előzetesen megküldött munkaterv javaslatot a Nagyhajós Bizottság tagsága 

pontonként tárgyalta. Az óvási folyamatok egyszerűsítésére és a versenyszabályok oktatására 

vonatkozó pontokat a bizottság a munkatervből kiemelte. Korábban a szakbizottság elnöke 



egyeztetett a Versenytisztségviselők Bizottságának elnökével és felkérte a fenti témákban való 

közreműködésre, a szezon kezdete előtt további egyeztetéseket folytat majd a két szakbizottság. 

A munkatervet a tagok kiegészítették a részletes feladatleírásokkal, felelősökkel és határidőkkel. 

A versenyrendszer átalakításához szükséges kutatómunkát kérdőíves módon először a hazai 

tagságban, majd később az európai országok nemzeti és osztályszövetségeinek bevonásával 

folytatná az NB. A kérdőívre javaslatot tett Dulin György, az NB tagok pedig vállalták, hogy néhány 

napon belül elküldik kiegészítő kérdéseiket, javaslataikat, hogy azt követően kiküldhető legyen a 

felmérés a lehető leghamarabb. 

A tervek szerint a kutatást egyes európai nemzeti és osztályszövetségek körére is kiterjesztené 

az NB, így Nagy R Attila és Fluck Réka javasolják, hogy az Idei év márciusában hazánkban 

megrendezésre kerülő EUROSAF közgyűlés alkalmával az NB kérjen időt egy panelbeszélgetésre 

is a témában, hogy előzetes egyeztetést folytathasson a külföldi vitorlás szövetségek 

képviselőivel. 

Az osztályszövetségekkel az NB áprilisban tervez újabb konzultációs találkozót, amikor az NB 

ismerteti munkatervét és annak előrehaladását is. Majd a versenyrendszer átalakítására 

vonatkozó kutatási eredményeit augusztusban ismertetné – akár személyesen az MVSZ 

Nagyhajós Bajnokság alatt az osztályszövetségekkel. 

Az NB egy későbbi napirendi pont kapcsán az ülésen felvette munkatervébe, hogy kidolgozza a 

2025-évre javasolt flottánkénti Kupasorozat rendszer szabályozását, támogatási lehetőségeit és 

költségtervét is, melyet legkésőbb a szeptemberi elnökségi ülésen ismertet. 

1/2024(01.29.) 

A Nagyhajós Bizottság a 2024. évi munkatervét elfogadta, felkéri a szakbizottság elnökét, 

Pál Gasztont, hogy terjessze az MVSZ Elnöksége elé. 

A bizottság a határozati javaslatot egyhangúan elfogadja. 

3. Napirendi pont – OD Kupasorozat támogatási igényei 

Hercsel Erik ismerteti az OD flotta osztálykapitányaival és az OD Trophy sorozat versenyeinek 

szervezőivel folytatott egyeztető ülésen elhangzottakat és az ott megfogalmazott igényeket, melyet a 

szervezők és osztályok az MVSZ-től kérnének. 

• Beharangozó cikk az MVSZ felületein 

• Eredmények folyamatos nyilvántartása és publikálása 

• MVSZ online SM felületeinek biztosítás a versenysorozat minden eseményére 

• Óvási bizottság delegálása a sorozat versenyeire és költségek átvállalása 

o mentor program bevezetése, egy minősített versenybíró + két gyakornok 

• A versenysorozat versenyeire fotós delegálása 

• Éves díjazáshoz érmek és kupák biztosítása, egy kiemelt MVSZ által szervezett rendezvényen 

(pl.: Nagyhajós Ranglista díjkiosztó) ünnepélyes díjátadás megszervezése. 

• A sorozat résztvevőinek (esetleg 1-6. helyezetteknek) MVSZ által biztosított tárgyi ajándék 

biztosítása 

A bizottság tagjai támogatják az elképzeléseket, ugyanakkor felmerül, hogy minden flotta igényt tarthat 

hasonló jellegű támogatásokra, így a szakbizottság beemeli az éves munkatervébe az összes flottára 

vonatkozó kupasorozat koncepció és az ehhez kapcsolódó költségterv kidolgozását. 

Ugyanakkor tekintettel arra, hogy a kupasorozat résztvevő osztályai és a versenyek szervezői 
már ebben a szezonban is számítanának az MVSZ támogatására Hercsel Erik javaslatot dolgoz 
ki az elnökség számára, melyet a bizottság online megtárgyal, majd a lehető leghamarabb az 
elnökség elé terjeszt. 



2/2024(01.29.) 

A Nagyhajós Bizottság támogatja a One Design Kupasorozat támogatási igényeit a 

Szövetséggel szemben, kéri Pál Gasztont és Hercsel Eriket, hogy az MVSZ Elnökségének 

februári ülésére készítsen előterjesztést az Elnökség felé. 

4. Napirendi pont – 22/2023 sz. NB határozat módosítása 

Decemberi ülésén az Elnökség az MVSZ minden túraversenyén induló egységek utólagos 

„értékelését” támogatta, azonban nem fogadta el azt a javaslatot, hogy az indulók utólag levásárolható 

kupon formájában kapjanak köszönetet a Szövetségtől. 

Azóta a Főtitkár, versenysport koordinátor és a szakbizottság elnöke többször folytatott 

ezügyben egyeztetést, hogy alternatívákat dolgozzanak ki az eredeti javaslat módosítására, 

azonban ezek többsége jogilag és pénzügyileg megvalósíthatatlannak bizonyult. 

(Versenyengedély díjakból való kedvezmény nyújtás a következő szezonban, kedvezményes 

nevezési díj a következő szezonban, utólagos nevezési díj visszatérítés, stb). 

Nagy R Attila azt javasolja, hogy a végleges koncepció kidolgozásáig Pál Gaszton kérje az 

MVSZ-t, hogy költségvetésében különítsen el egy összeget erre a célra, így marad idő a pontos 

megvalósítási mód kidolgozására. Gaszton egyeztet a Főtitkárral a napokban és tájékoztatja a 

szakbizottságot a fejleményekről. 

5. Napirendi pont – Egyebek 

Hercsel Erik érdeklődik, hogy az Elnökség az osztályaktivitási méltányossági kérelmek 

tekintetében, hogyan hozta meg döntéseit, és mire alapozta, hogy a NAUTEN, illetve a 8m Open 

osztályok kérelmét végül mégis elfogadta. 

Pál Gaszton ismerteti az Elnökség döntésének okait. A szakbizottság szeretné, ha a NAU TEN 

osztály esetében az újonnan felmért hajóhossz alapján, mind a VIHAR-ban nyilvántartott 

regisztrációs lapok, mind a hajólevelek frissítésre kerülnének még a szezon kezdete előtt. Pál 

Gaszton felveszi a kapcsolatot a Technikai Bizottsággal és tolmácsolni fogja az NB kérését. 

Az ülést az NB berekesztette 2024.01.29. 18:55 perc 

Jegyzőkönyvvezető: Fluck Réka 

Jegyzőkönyv készült: Budakeszi, 2024.01.30. 


